
Resum Comuna, dimarts 14 de novembre de 2023 

 

Es decideix alterar l'ordre de l'ordre del dia per necessitats horàries i d’assistència. 

● Iniciem amb una activitat de suport a Palestina dirigida per Bea molt intensa i 

emotiva. Vicky explica la proposta de posar en marxa la campanya de BDS (boicot a 

Israel) centrant-nos en tres marques: HP, Carrefour i Puma. A la web de CLD hi ha 

tota la informació de la campanya internacional BDS. 

Seguim l’ordre del dia: 

● Organigrama de CLD ja està fet però encara no s’ha pogut preparar per ensenyar i 

es deixa per a la propera Comuna.  

● Document de valors i funcionament, atès que hi ha molts temes a l’ordre del dia 

només es dediquen 30 minuts.  

 punt 3.2 i s'obre el torn de paraules sobre com ha de ser l'entrada de nous grups 

en la comuna. Cal explicar millor el protocol per a l’admissió dels grups. No 

limitar la sobirania dels grups. Posar condicions i detallar d’activitats. Tanquem 

el punt acordant que la Rak farà la redacció de modificació . 

 punt 3.3 canviar “activitats econòmiques” per “activitats lucratives” ni que 

tinguin finalitats personals. La Rak avançarà el redactat. Cal continuar la 

discussió a partir del segon paràgraf del punt 3.3 

● Ronda de comissions 

- Laboral: per vacances de nadal s’acorda tancar el 27, 28 i 29 de desembre. 

Continuaran treballant el protocol d'assetjament sexual; com compensar les hores 

extra. S’informa que una treballadora de Secretaria ha agafat la baixa i s’activa una 

llista d’activistes per donar suport a secretaria mentre duri la baixa. Es recorda que és 

important saber com van les coses per donar respostes adequades. Cal fer una mica 

de formació o traspàs d’informació. 

- Comunicació: Per tal de completar l’organigrama i adaptar a la realitat es farà una 

revisió dels grups actius, afegir els nous i eliminar els que no estiguin funcionant. 

S’està preparant una campanya de noves sòcies a partir de diferents idees i dels 

vídeos anteriors per a agafar idees visuals però es remarca la importància del 

missatge que volem transmetre: fer-te sòcia per a què? què podràs fer? 

- Econòmica: sobre el pressupost s’informa que s’està pendent de rebre l’import de 

les subvencions però que de moment la tresoreria està bé i aguantem tres o quatre 

mesos. S’està pendent de la reunió amb la Diputació per tal de renegociar l’import del 

conveni; cal revisar les quantitats que els projectes han de gastar abans de final d'any, 

perquè han de quadrar les despeses amb el que es va demanar de subvenció; cal 



començar a pensar en els pressupostos de 2024; queda pendent mirar la denominació 

'associació d'utilitat pública' (Merche s'encarrega); també s’informa d’una important 

donació que una associació que s’ha dissolt ha fet a Ca la Dona.  

- Relacions externes: el programa d'Onda Cero "La *Ciutat" ha proposat a CLD per a 

lliurar-li un premi. Ens conviden a la cerimònia. Aniran a la cerimònia Teresa, Montse i 

Vicky; també hi ha una invitació a un premi de l'Observatori de Justícia on s’ha 

presentat Novembre Feminista com a Tribunal feminista; s’enviarà informació sobre 

jornada de antigitanisme organitzada pel Institut Català de les Dones;  

● Grups 

- L'Hort: presenten el projecte 'Cercle de cures' que està enfocat a les activistes de 

*CLD, seran tres sessions de dues hores cadascuna: cura del cos, de la ment i de 

l'esperit perquè repercuteixi en tota la nostra vida. El taller treballarà des de 

l'escriptura, treball amb el cos i connexió amb les nostres avantpassades; també les 

relacions entre nosaltres. Proposaran dates. Una companya de l’Hort, proposa per a la 

propera comuna debatre sobre l’assistència al 37ª Encuentro plurinacional de mujeres 

y disidencias que tindrà lloc a Jujuy, Argentina, el 2024 i veure la possibilitat d'enviar 

una delegació de CLD.  

- Cercle de Bruixes: les components del grup tenen molts compromisos personals i 

poc temps per a dedicar al grup. Abans es reunien cada 15 dies, ara 1 cop al mes. 

Loredana felicita per l'activitat a la Fontana sobre educació i violència sexual; que elles 

van començar a treballar aquest tema abans que estigués en el debat públic i han 

recollit molta documentació que posen a la disposició de qui la necessiti;  

- Coeducació: jornades a la Fontana van anar molt bé; el 13 de desembre hi haurà 

una exposició i una xerrada sobre diversitat de gènere i identitats; organitzaran amb 

Dones X Dones i la Xarxa feminista un acte per a compartir sororitat, cures i propostes 

de continuïtat per donar suport al poble palestí. 

● Mobilitzacions del 25N. Des de Novembre feminista ja s'està treballant la 

manifestació del dia 25. Informen que hi ha cartells per a agafar a la planta baixa. S’ha 

inclòs la violència de Gaza. Animen a totes a participar. Dissabte 25 hi ha una trobada 

en CLD a les 16 h per a informar sobre el tema de la seguretat. L'any passat van 

haver-hi problemes amb algun grup i cal anar molt ben preparades. La manifestació 

començarà en la confluència de Diagonal amb Passeig de Gràcia i acabarà en Pl. 

Catalunya.  

● Continuem fent un salt natural d'un tema a un altre amb el conveni 8M i 25N per a 

2024. Cal decidir si continuem amb el conveni d’un import aprox. de 21.000 €; hi ha 

opinions que defensen signar el conveni i altres que gestionar les dues jornades és 

una feinada però que l'assumim. Es comenta que cal estar alerta amb el canvi de 

govern municipal; s'insisteix en la importància de la reunió que està pendent amb el 

Ajuntament, que servirà per a veure el tarannà que tenen. S’allarga el debat amb 

valoracions de la conveniència o no de signar el conveni i s’ha sobrepassat el temps 



acordat i el tema del conveni està comportant molta polèmica, per tant no es pren cap 

decisió al respecte ja que a més de la polèmica les dones han anat marxant.  

Es decideix finalitzar la comuna i continuar a la  

Propera COMUNA 12 de desembre, 18.30h. 

 


